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OPSUMMERING AF MONA JUULS FORMANDSTALE VED EKSTRAORDINÆRT 

LANDSRÅD I DET KONSERVATIVE FOLKEPARTI 

 
Hvad er nyt?  
Det Konservative Folkeparti har afholdt ekstraordinært landsråd. Politisk leder Mona Juul blev 
officielt valgt – nu også som partiets nye formand. I hendes første cirka 40 minutter lange 
formandstale berørte hun nogle af de visioner og prioriteter, der vil danne grundlag for hendes 
formandskab. 
 
Hvorfor er det relevant?  
Det er Mona Juuls første tale som formand for Det Konservative Folkeparti. Talen giver baglandet og 
vælgere mulighed for at lære Mona Juul bedre at kende, ligesom den også lægger linjen for Mona 
Juuls formandskab.  
 
Lidt mere kontekst 
Efter den tidligere formand Søren Pape Poulsens bortgang den 2. marts 2024 har partiet stået uden 
partiformand. I midten af marts udpegede et enstemmigt forretningsudvalg og hovedbestyrelse 
Mona Juul som ny politisk leder for partiet. Kort tid efter meddelte fungerende formand Michael 
Ziegler, at hovedbestyrelsen havde indstillet til, at Mona Juul ved et ekstraordinært landsråd d. 21. 
april skulle indsættes som ny formand for partiet. Under første del af landsrådet mindedes partiet 
Søren Pape Poulsen, hvorefter Mona Juul blev valgt som ny formand og holdt sin formandstale.  
 
Under talen blev der ikke lagt vægt på konkrete politiske initiativer, med undtagelse af Konservatives 
forslag om omlægning af børnepengene, som blev fremhævet som det eneste. Til gengæld 
markerede Mona Juul tre politiske emner, der kommer til at være centrale for partiets nye politiske 
kurs. Det gælder klassiske konservative områder som familien og forsvaret, men også klimaet, hvor 
der lægges op til et kursskifte i en grønnere retning i forhold til den linje, partiet repræsenterede 
under Pape. 
 
Vigtige nedslagspunkter 

• Talen centrerede sig om tre hovedområder: familie, sikkerhed og klima.  

• Familien er det vigtigste fællesskab, der findes. Vi skal bruge politik til at give familierne plads og 
til at aflaste særligt børnefamilier, der i stigende grad føler sig pressede.  

• Der blev rettet skarp kritik mod den aktuelle tilgang til forsvars- og sikkerhedspolitik i dag. Det 
Konservative Folkeparti vil klart udtrykke, at man er forsvarets parti. Vi skal i Danmark være åbne 
for at sætte forsvarsbudgettet op til tre procent af BNP, som regeringen i Norge har bebudet.  

• Prioriteringen af den grønne omstilling blev understreget. Klimakampen er forankret i 
ærkekonservative værdier. Regeringen har et klart grønt mandat, men formår ikke at bruge det 
til reel handling. 

• Mona Juuls opfordring til partiet om opbakning til den grønne omstilling blev mødt med stående 
bifald. 
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• Der blev uddelt stikpiller til Liberal Alliances individorienterede ”du kan godt”-kampagne samt til 
Venstre for at være gået med i regeringen med Socialdemokratiet. 

• Mona Juul brugte flere minutter på at italesatte en bekymring om unges brug af ulovlige stoffer, 
herunder opioider. Ifølge Juul skal vi gøre op med tanken om at legalisere eller afkriminalisere 
stoffer. 

• Skat blev ikke berørt under talen. Det manglende fokus på skattelettelser antyder, at 
skattepolitikken for Det Konservative Folkeparti er blevet nedprioriteret sammenlignet med 
folketingsvalget i 2022.  

 
Referat af pressemøde 
Mona Juul indledte med at takke baglandet for tilliden og forsikrede om, at hun vil gøre sit bedste og 
påtage sig lederskab. Efter dette afsatte hun nogle minutter til at mindes Søren Pape og takke alle, 
der har vist støtte i tiden efter hans bortgang, med særlig tak til generalsekretær Søren Vandsø. 
Herefter fortsatte Mona Juul med at dele sine visioner som formand for Det Konservative Folkeparti. 

• Omsorg, styrke og fællesskab. Med de tre ting kan man skabe en fremtid, vi alle har lyst til at 
være en del af.  

• Jeg har taget nogle dogmer med mig fra min erfaring fra erhvervslivet og fra et hav af 
bestyrelsesposter. Jeg har taget tre med i dag:  

o Familien er det vigtigste fællesskab, der findes. Kærlighed betyder alt.  
o Pengene skal tjenes, før de kan bruges. Derfor skal Danmark tjene mere, så vi har noget 

at gøre godt med. 
o Ting skal fikses med det samme. Politiske løsninger skal ikke sættes på pause, for folk 

sidder derude og venter.  

• Jeg vil bestræbe mig på, at vi laver resultater, og vi skaber et samfund, hvor vi kan være noget for 
hinanden. 

• Man kan sagtens være konservativ uden at have penge, men man kan ikke være konservativ 
uden at være social. Vi er et folkeparti, fordi vi er noget for hinanden.  

• Politik går for langsomt. Alvoren kalder på et mere voksent samfund. I et voksent samfund bliver 
penge ikke bare væk i et Forsvarsministerium, eller at soldater mangler ordentligt materiel.  

• Det er blevet populært at sige, ”du kan godt”. Til det vil jeg tilføje, ”du kan godt, men kun 
sammen kan vi løfte ansvaret”. Det er der behov for, med de fælles udfordringer, vi står overfor.  

• Der er behov for en ny tilgang til dansk forsvarspolitik. Der er behov for et erfarent og ansvarligt 
parti til at tage alvoren op. Det parti er Det Konservative Folkeparti - forsvarets parti.  

• I Norge vil regeringen sætte deres forsvarsbudget op til tre procent af BNP. Det skal vi også være 
åbne for at gøre.  

• Sikkerhed er kun én af de store udfordringer, vi står over for i de kommende år. En andet er 
klimaet. Lad mig være ærlig: det bliver svært at nå klimamålene. Men vi er nødt til det. 

• Der er et kæmpe grønt flertal i Folketinget. Det har du pligt til at bruge (Mette Frederiksen).  

• Vores kamp for klima, dyreliv og natur er ærkekonservativt. Det er en kamp for vores fædreland, 
historie og det vi skal give videre. Jeg beder jeg derfor om opbakning til den grønne omstilling, 
også selvom det bliver dyrt og svært.  

• Vores familier, særligt børnefamilier, er pressede. Det kan være hårdt at være forælder. Vi skal 
gennem politik give mere plads til familierne, bl.a. ved at give 20.000 kr. til nybagte forældre ved 
barnets fødsel. 

• Vi ser flere problemer med unges misbrug af ulovlige stoffer. Vi skal udvise rettidigt omhu på 
området. Vi skal gøre op med det nonsens om at legalisere stoffer eller afkriminalisere dem – jeg 
er ligeglad med ordvalget. Dette er retspolitik, men det er også familiepolitik og socialpolitik.  

• Det har aldrig været meningen, at politik skal fungere som Paradise Hotel. Når man står for 
noget, vælger man ikke bare nye partnere hele tiden.  

• Vi går til forhandlingerne med familierne, vores sikkerhed og klimaet i tankerne. Danskerne skal 
kende os på, at vi skaber resultater for hverdagen og for fremtiden, og at vi moser på.  

• Jeg ved, at I er klar. Jeg er klar. Tak for valget. 
 


